

# COVID-19 (ခိပင်ရိပင်နုပင်ဘဲရား) ဒီးတင်တန့ၢ်

## ဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်အုပင်ကီၤ တၢ်န့ၢ်ဘျးလၢပုၤမၤ

### တၢ်ဖိတဖုပင်ဂီၢ်

#### တၢ်သံကွၢ်ဒီးတၢ်စံးဆၢတဖုပင်

**တၢ်သံကွၢ် 1-** ယမ့ၢ်ဘုပင်ဟးထီပင်ကွၢ်တၢ်မၤမ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဘုပင်ထွဲဒီး ခိပင်ရိပင်နုပင်ဘဲရား (COVID-19) တၢ်ဆါအယိန့ၢ် ယဒီးန့ၢ်ဘုပင်တၢ်န့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးသ့ၤ။

**တၢ်စံးဆၢ-** သ့ Iowa unemployment benefits (အဲပင်အိပင်ဝံၢ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ်ဘျး) တဖုပင်အိပင် လၢပုၤတတဖုပင်လၢတန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤလၢတမ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ကမုပင်အယိအဂီၢ်လီၤ။ တၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဘုပင်ပံးလီၤကွၢ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤတအိပင်လၢဘုပင်ဒီးအပုၤမၤတၢ်ဖိတဖုပင်မ့ၢ်တုၤထီပင်ဘးကျိပင်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဟံပ နီပင်န့ၢ် အခွဲအိပင်လၢတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်လီၤ။

**တၢ်သံကွၢ် 2-** တၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဒုးဟးထီပင်ကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖုပင်မ့ၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤစ့ၤလီၤခီဖျိခိပင် ရိပင်နုပင်ဘဲရားတၢ်ဆါအယိန့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖုပင်အခွဲကအိပင်လၢတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုပင်ကီၤ အတၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်ၤ။

**တၢ်စံးဆၢ-** သ့ တၢ်န့ၢ်ဘျးတဖုပင်အိပင်လၢပုၤတတဖုပင်လၢတန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤလၢတမ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်ကမုပင်အယိအ ဂီၢ်လီၤ။ တၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဒုးဟးထီပင်ကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖုပင်မ့ၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤစ့ၤလီၤခီဖျိခိပင်ရိပင်နုပင်ဘဲရား တၢ်ဆါအယိဒီး ပုၤတဖုပင်မ့ၢ်တုၤထီပင်ဘးကျိပင်စ့ဂ့ၢ်ဝီတၢ်ဟံပနီပင်န့ၢ် အခွဲအိပင်လၢတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအ တၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်လီၤ။

**တၢ်သံကွၢ် 3** တၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဒုးဟးထီပင်ကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖုပင်တစိတလီၢ်မ့ၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤစ့ၤလီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၤတူၢ်ကွၢ် ခီဖျိ COVID-19 တၢ်ဆါအယိန့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖုပင်အခွဲကအိပင်လၢတၢ်တန့ၢ် ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုပင်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်ၤ။

**တမ်းဆါ-** သို့ Iowa သဲးတင်သိပင်တင်သီအိပင်လာတင်ဒူးဟးထီပင်ကွင်ပုၤမၤတင်ဖိတစိတ်တလီၤဖဲတင်ဖဲးတင်မၤတအိပင်သ့န့ၣ်လီၤ။

**တင်သံကွၢ် 4-** ယတင်မၤကစၢ်ဃုလၢယအိပင်ဘၣ်လၢဟံၣ်လၢတင်ကွၢ်ဘၣ် COVID-19 တင်ကွၢ်ဘၣ်တင်ဆါယၢ်အဂီၢ်သ့ၤ။ **တမ်းဆါ-** သို့ နမ့ၢ်လဲၤဘၣ်ဆူထံဂုၤကီၢ်ဂၤ မ့တမ့ၢ် အိပင်ဘူးတံၢ်ဘၣ်ဒီးပုၤတဂၤလၢအလဲၤဘၣ်ဆူတင်ဆါရၤလီၤသးအလီၢ်န့ၣ် နတင်ကမၤကစၢ်ဃုလၢနကအိပင်ဘၣ်လၢဟံၣ် 14 သီသ့န့ၣ်လီၤ။ ဝံသးစူၤဆဲးကျၢနတင်မၤကစၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလီၢ်ယံၤခီတုၤတင်ဆဲးကျၢကျိၤကျဲၤ ဆိးကွဲး တင်ပတုၢ်တင်ဒီးန့ၣ်ဘူးလဲၤ(“PTO”) ဟံၣ်ဖိဃီဖိဒီးဆူၣ်ချ့ၣ်ဝံၤတင်ဃုခဲးသဲးတင်ဘျၢ(“FMLA”)တင်နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤဒီးတင်ဃုထၢအဂုၤလၢအဝဲသ့ၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်။ တင်ပတုၢ်တင်မၤဒီးန့ၣ်ဘူးလဲၤအခဲးမ့ၢ်တအိပင် နခဲးကအိပင်လၢတင်တန့ၢ်ဖဲးန့ၢ်မၤအတင်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်သ့လီၤ။

**တင်သံကွၢ် 5-** ယတင်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဃုလၢယအိပင်ဘၣ်လၢဟံၣ်မ့ၢ်လဲၤဘၣ်ဆူထံဂုၤကီၢ်ဂၤ မ့တမ့ၢ် အိပင်ဘူးတံၢ်ဘၣ်ဒီးပုၤတဂၤလၢအလဲၤဘၣ်ဆူတင်ဆါရၤလီၤသးအလီၢ်န့ၣ် ယကြၢးဒီးတင်တန့ၢ်ဖဲးန့ၢ်မၤအခဲးယၢ်။

**တမ်းဆါ-** သို့ နမ့ၢ်လဲၤဘၣ်ဆူထံဂုၤကီၢ်ဂၤ မ့တမ့ၢ် အိပင်ဘူးတံၢ်ဘၣ်ဒီးပုၤတဂၤလၢအလဲၤဘၣ်ဆူတင်ဆါရၤလီၤသးအလီၢ်န့ၣ် နတင်ကမၤကစၢ်ဃုလၢနကအိပင်ဘၣ်လၢဟံၣ် 14 သီသ့န့ၣ်လီၤ။ ဝံသးစူၤဆဲးကျၢနတင်မၤကစၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလီၢ်ယံၤခီတုၤတင်ဆဲးကျၢကျိၤကျဲၤ ဆိးကွဲး PTO FMLA တင်နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤဒီးတင်ဃုထၢအဂုၤလၢအဝဲသ့ၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်။ တင်ပတုၢ်တင်မၤဒီးန့ၣ်ဘူးလဲၤအခဲးမ့ၢ်တအိပင် နခဲးကအိပင်လၢတင်တန့ၢ်ဖဲးန့ၢ်မၤအတင်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်သ့လီၤ။

**တင်သံကွၢ် 6-** ယမ့ၢ်ဘၣ်တင်ဟံၣ်အိပင်လီၤဆီမ့ၢ်လၢတင်ဆိကမိပင်တယၢ်လၢကဘၣ်ကံ COVID-19 အယီန့ၣ် ယခဲးကအိပင်လၢတင်တန့ၢ်ဖဲးန့ၢ်မၤအတင်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်သ့ၤ။

**တမ်းဆါ-** တင်ခဲးတင်ယၢ်အကြၢးအဘၣ်ကဘၣ်တင်ဆါတံၢ်အီၤလၢတင်အိပင်သးတခါဒီးတခါဖိခိပင်န့ၣ်လီၤ။ တင်တန့ၢ်လၢဘၣ်ကံဒီး COVID-19 မ့မ့ၢ်တင်မ့ၢ်တင်တီၤဒီးတင်ဂ့ၢ်အိပင်ဖျါလၢဖျါအါလၢအဘၣ်ကံန့ၢ်

တၢ်ဆါန့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နကကြၢးဘၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျးလၢကွၢ်ပနီၣ်ဃာ်ဘဲရၢးတၢ်ဆါဃာ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်  
လီၤ ဝံသးစူဆဲးကျၢနတၢ်မၤကစၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလီၢ်ယံၤခီတုၤတၢ်ဆဲးကျၢကျိၤကျဲၤ ဆိးကွဲး PTO FMLA တၢ်  
နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤဒီးတၢ်ဃုထၢအဂၤဂၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ် တၢ်ပတုၣ်တၢ်မၤ  
ဒီးန့ၣ်ဘျးလဲအခွဲးမ့ၢ်တအိၣ် နခွဲးကအိၣ်လၢတၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၣ်ဘျးအဂီၢ်သ့လီၤ

**တၢ်သံကွၢ် 7-** ယမ့ၢ်ဆိးကွဲးခီဖျိလၢ COVID-19 အယိဒီးတလဲၤမၤဘၣ်တၢ်န့ၣ် ယကကြၢးဒီး

တၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၣ်ဘျးဒါ

**တၢ်စံးဆါ-** သ့ ဝံသးစူဆဲးကျၢနတၢ်မၤကစၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလီၢ်ယံၤခီတုၤတၢ်ဆဲးကျၢကျိၤကျဲၤ ဆိးကွဲး PTO  
FMLA တၢ်နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤဒီးတၢ်ဃုထၢအဂၤဂၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ် န  
တၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်တဟ့ၣ်ခွဲးလၢတၢ်ပတုၣ်တၢ်မၤဒီးန့ၣ်ဘျးလဲအဂီၢ်န့ၣ် နခွဲးတအိၣ်လၢကီၢ်စဲၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်  
မၤတၢ်ဃုအိၣ်လိးအဂီၢ်ဘၣ် သန့ကွဲးကအိၣ်လၢ Pandemic Unemployment Assistance (“PUA”)  
(တၢ်န့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤခီဖျိတၢ်ဆါသတြိၢ်တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ) အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ

**တၢ်သံကွၢ် 8-** ယတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ပံးလီၤကွၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤခီဖျိလၢပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤဆိးကွဲးဒီး COVID-19 န့ၣ်  
ယကြၢးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျးဒါ

**တၢ်စံးဆါ-** မ့ၢ် နကြၢးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျးလီၤ

**တၢ်သံကွၢ် 9-** ယလဲၤဖဲလၢမၤတၢ်မ့ၢ်တသ့ခီဖျိလၢယတၢ်မၤကစၢ်ပံးကွၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤလီၢ်မ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်  
ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂီၢ်ဘၣ်ဃးဒီး COVID-19 အယိန့ၣ် ယကဘၣ်မၤပုၤတၢ်ဃုကွၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤဒါ

**တၢ်စံးဆါ-** နမ့ၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်ဃုအိၣ်လိးခီဖျိလၢ COVID-19 အယိန့ၣ် နတဘၣ်ဃုကွၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤဘၣ်  
လီၤ နဒီးနတၢ်မၤကစၢ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲပတီၢ်မ့ၢ်ဆိတလဲၤဒီးနတၢ်လီၤသးလၢတလဲၤမၤတၢ်လၢဘၣ်န့ၣ် ဝံသး  
စူဆဲးကျၢပုၤတက့ၢ်

**တၢ်သံကွၢ် 10-** ယတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်မၤစူလီၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤအန့ၣ်ရံၣ်ဆါကတီၢ်ခီဖျိလၢမ့ၢ်ဝဲတၢ်မၤစူလီၤအယိ  
န့ၣ် ယကကြၢးထီၣ်ဘးဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျးအဂီၢ်ဒီးဒါ

**တၢ်စံးဆၢ-** ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကသ့ၣ်လီၤ. Iowa ဟ့ၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျူးလၢတၢ်တန့ၣ်ဖံးန့ၣ်မၤအဂီၢ်တနီၤလီၤ. နဘၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်နလါလဲတၢ်ဟဲန့ၣ်တန့ၣ်ဂီၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်ဖဲနယုအိၣ်လိးတၢ်န့ၣ်ဘျူးလၢတန့ၣ်ဂီၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်ဒ်အံၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ- လါလဲ- နံၤသဘျူတၢ်ဟ့ၣ်ဘျူးလဲ- ဆိးကွဲး- တၢ်ချူးတကီၢ်ခါဘျူးလဲ စ့ကနၤ အိၣ်ဘျူးမူဒါစ့အိၣ်လိး- ခိၣ်မံးရှၢၣ် ဒီးစ့ဆိၣ်ထွဲ ဒီး စ့ပဲၣ်စ့ၣ်အဂ့ၤလၢတလၢထီၣ်ကွံာ်စ့ကီၢ်လိၣ် (အဒိ-ဒါးဒီးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ လီၤတဲစိစိစ့) န့ၣ်လီၤ. နကမၤန့ၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျူးတုၤလၢ 25 မျးကယၤလၢန တၢ်န့ၣ်ဘျူးတန့ၣ်စ့ၣ်ဂီၢ် (“WBA”) တချူးတၢ်ထူးစ့ၤကွံာ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်န့ၣ်ဘျူး ဘၣ်ဆၣ် အလီၢ်ကအိၣ်ဒီးလၢကဘၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်ခဲလၢမ့ၢ်စ့ၤန့ၣ် 25 မျးကယၤ ဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်အါန့ၣ် 25 မျးကယၤန့ၣ်ကမၤစ့ၤလီၤဘၣ်နတၢ်န့ၣ်ဘျူးအလဲန့ၣ်လီၤ. နကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်မ့ၢ်အါန့ၣ် \$15 မ့တမ့ၢ် အါန့ၣ်န WBA န့ၣ် နတဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျူးအစ့ဖဲတန့ၣ်န့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ်လီၤ. အဒိ-

န WBA အိၣ် \$400 ဒီးနကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၣ်အိၣ် \$370 န့ၣ်လီၤ.

25% လၢ \$400 မ့ၢ် \$100 လီၤ. စ့ \$100 တထူးစ့ၤကွံာ်သးလၢ WBA ဘၣ်လီၤ.

\$370 - \$100 = \$270. စ့အိၣ်တ့ၢ် \$270 န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထူးစ့ၤကွံာ်အီၤလၢ WBA န့ၣ်လီၤ.

\$400 - \$270 = \$130.

စ့ \$130 မ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်စ့အလဲလၢတန့ၣ်အလီၢ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 11-** ယဘၣ်တၢ်ထူးထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်မၤခီဖျါလၢ COVID-19 န့ၣ်လီၤ. ယစူးကါတၢ်အိၣ်ဘျူးကသ့ၣ်ကသီအခွဲးတနီၤဖဲတၢ်ထူးထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်မၤကတီၢ်- ယဘၣ်တီၣ်ဖျါထီၣ်အဂ့ၢ်ဖဲယမ့ၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်တန့ၣ်ဖံးန့ၣ်မၤအဂီၢ်န့ၣ်ခါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်အိၣ်ဘျူးကသ့ၣ်ကသီအခွဲးတၢ်ဟ့ၣ်ဘျူးလဲမ့ၢ်တၢ်လၢတီၣ်ထီၣ်သးလၢတၢ်တန့ၣ်ဖံးန့ၣ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၢ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစ့ၤကွၢ်ဘၣ်တၢ်စံးဆၢလၢထးတက့ၢ်.

**တၢ်သံကွၢ် 12-** Iowa Workforce Development (“IWD”) (အဲၣ်အိၣ်ဝံၢ်တၢ်မၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဖံးတၢ်

မၤသဟီၣ်ကရၢ) ကသ့ၣ်ညါလၢယတီၣ်ထီၣ်ယလါလဲအဂ့ၤအမ့ၢ်အတီၣ်ကသ့ၣ်လဲၣ်

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်ယုအိၣ်လိးတမံၤလၢတီၣ်ထီၣ်သးန့ၣ်ဆၢတီၣ်သးဆူတၢ်သမံၤမိးစ့စရီ မ့တမ့ၢ် တၢ် ယိထံသ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်မၤကစၢ်တီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လါလဲပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤစ့စတၢ်လၢသါလါတ ဘျီစ့စလီၤ. IWD အိၣ်ဒီးခိၣ်ဖျါထီၣ်လၢအထီၣ်ကွၢ်ဘၣ်လိာ်တၢ်ဟ့ၣ်လါလဲဒီးလါလဲလၢတီၣ် ဖျါထီၣ်သးဖဲတၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်ယုအိၣ်လိးအခါန့ၣ်လီၤ. IWD မ့ၢ်သ့ၣ်ညါဝဲလၢတီၣ်ဖျါလါလဲတမ့ၢ်တ တီၢ်န့ၣ် နကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤတၢ်န့ၣ်ဘျးဒီးဘၣ်တၢ်ကမၣ်လၢတၢ်ထုးကွၢ်အီၤ 15% ခါဆူညါတၢ်န့ၣ်ဘျးအ တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် ဒီးတၢ်ကမၣ်လၢမၤကမၣ်သဲးစးန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 13-** ယမ့ၢ်ပုၤမၤနီၢ်ကစၢ်တၢ်မၤဒီးလိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တချုးယမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်မၤကဘၣ် ဘျးဘၣ်ဒါက့ၤလၢအလီၢ်လၢတချုးတၢ်ဆါသတြိာ်ပတီၢ်တဖၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယကြးဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျးအဂီၢ် ဧါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကသ့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျးတနီၤလၢ PUA ဖိလ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်မၤအန့ၣ် ရံၣ်ဆၢကတီၢ်တဖၣ်စ့ၤလီၤထဲလဲၣ်အသိးလၢဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19 အယိန့ၣ် နအိၣ်ဒီးခွဲးယာ်လၢအ ကြးဘၣ်ဝဲလီၤ. နကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၢ်မ့ၢ်အါန့ၢ် \$15 မ့တမ့ၢ် အါန့ၢ်န WBA န့ၣ် နတဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျးအ စ့ဖဲတန့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ်လီၤ. နကြးတီၣ်ထီၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၢ်တမံၤလၢလၢမၤန့ၢ်အီၤလၢတၢ်ဖိးတၢ်မၤအ န့ၣ်ဒီးကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၢ်တမံၤလၢလၢမၤန့ၢ်အီၤတချုးတၢ်ဆါသတြိာ်ကဲထီၣ်ဖဲဒီးန့ၢ်ဘၣ်အန့ၣ်န့ၣ် လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 14-** ယမ့ၢ်ပုၤမၤနီၢ်ကစၢ်တၢ်မၤလီၤ IWD ကသ့ၣ်ညါလၢယတီၣ်ဖျါထီၣ်ယကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲန့ၢ်တီ တီလီၤလီၤသ့ၣ်လဲၣ်. **တၢ်စံးဆၢ-** IWD ကသမံၤထံကွၢ်စ့စရီဒီးယိထံသ့ၣ်ညါတၢ်ယုအိၣ် လိးလၢဘၣ်တၢ် တီၣ်ထီၣ်အီၤလီၤ. နဟံၣ်ဂၢၢ်ကျါၤသးလၢတၢ်ယုအိၣ်လိးတခါစ့စတၢ်တီၣ်ထီၣ်သးန့ၣ် နဟ့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၢ်လၢအဘၣ်ဒီးအမ့ၢ်အတီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်ထံၣ်လၢတၢ်ယုအိၣ်လိးတၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ် ဘျးတတီၤတလီၤန့ၣ် နကဘၣ်တၢ်ကမၣ်လၢကမ့ၢ်ဒီသဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 15-** မ့ၢ်တၢ်ကွၢ်ဆိကမိၣ် COVID-19 လၢအမ့ၢ်တၢ်တတၢ်တနီၤဒါ. ဒီးယမ့ၢ်တကြၢးတုၤ ထီၣ်ဒီးတၢ်တနီၤဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးန့ၢ် ယဒီးန့ၢ်ဘၣ် Disaster Unemployment Assistance (တၢ်တနီၤဖံးန့ၢ်မၤဒိဖျိတၢ်တတၢ်တနီၤတၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ) ဒါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်တတၢ်တနီၤန့ၢ်တဘၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤအိၣ်ဒိဖျိကီၢ်ခိၣ်လၢတၢ်မၤစၢၤပုၤတဂၤစုၣ်စုၣ်အဂီၢ် ဘၣ်လီၤ. ကီၢ်အမဲၤရကၤအကီၢ်ခိၣ်မ့ၢ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤလၢ COVID-19 မ့ၢ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤတၢ်တတၢ်တနီၤ ဒီးပုၤ တဂၤစုၣ်စုၣ်တုၤဘၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၤတုၤကွၢ်လၢ Iowa ပူၤဒ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအယိန့ၢ် အဝဲသ့ၣ်အခွဲးယၢ်က အိၣ်လၢတၢ်တနီၤဖံးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးဒီး/မ့တမ့ၢ် Disaster Unemployment Assistance (“DUA”) (တၢ်တနီၤဖံး န့ၢ်မၤဒိဖျိတၢ်တတၢ်တနီၤတၢ်တိၣ်စၢၤမၤစၢၤ) အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 16-** ယမ့ၢ်ဘၣ်ကဲဒီး COVID-19 ဖဲအိၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၢ်ခါန့ၢ် ယကြၢးဒီးန့ၢ်တၢ်န့ၢ်ဘျးဒါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** ဝံသးစူၤဆဲးကျၢ်နတၢ်မၤကစၢ်ဘၣ်ပးဒီးလီၢ်ယံၤဒိတုၤတၢ်ဆဲးကျၢ်ကျိၤကျဲၤ ဆိးကွဲး PTO FMLA တၢ်နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိအစုတၢ်န့ၢ်ဘျးဒီးတၢ်ဃုထၢအဂၤတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်က ဟ့ၣ်ဝဲတက့ၢ်. တၢ်ပတုၢ်တၢ်မၤဒီးန့ၢ်ဘျးလဲအခွဲးမ့ၢ်တအိၣ် န့ၣ်ကအိၣ်လၢတၢ်တနီၤဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ်ဘျး အဂီၢ်သ့လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 17-** ယမ့ၢ်ဘၣ်ကဲ COVID-19 ဒီးဘၣ်ဟးထီၣ်ကွၢ်တၢ်န့ၢ် ယကြၢးဒီးန့ၢ်တၢ်န့ၢ်ဘျးဒါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်အိၣ်သးတခါစုၣ်စုၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲအိၣ်ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢတၢ်ဟံးထံနီၤဖးလီၤဆိ တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် အိၣ်လီၤဆိကွၢ်ဒီးနတၢ်မၤ ကစၢ်ဒီးခါခဲအံၤနတဖံးတမၤဘၣ်တၢ်န့ၢ် နတီၣ်ထီၣ်တၢ်တနီၤဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးသ့န့ၢ် လီၤ. တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါဆၢတၢ်ကဒီးသန့ထီၣ်သးလၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ဟံးအိၣ်လီၤဆိအိၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. န့ၣ် ယၢ်မ့ၢ်တတုၤထီၣ်လၢကဒီးန့ၢ်ကီၢ်စဲၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးန့ၢ် န့ၣ်အိၣ်ဒီးလၢကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးလၢ PUA ဖိ လၢအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 18-** ယလဲၤမၤကွၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးယဆိကမိၣ်လၢယတၢ်ဖံးတၢ်မၤလီၢ်အိၣ်သးခိၣ်ဃၢၤဖျါတလီၤပူၤ

ဖျားဘဉ်န့ဉ် ယဟးထီဉ်ကွံာ်ဒီးဒီးန့ဉ်ဘဉ်ဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးကသ့ဒါ။ ယတအိဉ်ဒီးတၢ်ဆူးတၢ် ဆါကွံာ်ပနီဉ်ဖျါဆိ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆူးတၢ်ဆါလၢဘဉ်ထွဲဒီး COVID-19 ဘဉ်လီၤ။

**တၢ်စံးဆါ-** နကြးတၢ်ပီဉ်သကိးဆိတၢ်ဒီးနတၢ်မၤကစၢ်ဘဉ်ဃးနတၢ်သူဉ်ကိးသးဂီၤဒီး အလီၢ်မ့ၢ်အိဉ် ဃုာ်ဒီးနကသံဉ်သရဉ်တက့ၢ်။ နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝီဒုးအိဉ်ထီဉ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၢ်အိဉ်ပူၤဖျးန့ဉ် အဒိ-မၤအါထီဉ်တၢ်သ့ကအိအလီၢ်တဖဉ် မၤအါထီဉ်တၢ်မၤကဆဲးကအိတၢ် PPE ဒ်အမ့ၢ်နီၢ်ကျါၤဘၢမံၣ် မ့ တမ့ၢ် စုဖျါဉ်တဖဉ် မ့တမ့ၢ် မၤထွဲတၢ်အိဉ်စီၤစုၤယံၤလီၢ်သးအကျဲန့ဉ် ဘဉ်သ့ဉ်သ့ဉ်နတကြးဒီးတၢ်တ န့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးဖဲတမ့ၢ်ဆါတၢ်လၢဟးထီဉ်ကွံာ်တၢ်မၤန့ဉ်လီၤ။ နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်လၢကလူၤမၤထွဲ တၢ်ပူၤဖျးအကျဲတဖဉ်ဒီး OSHA တၢ်နဲဉ်ကျဲတဖဉ်လၢတၢ်ဟ့ဉ်ကူဉ်ဟ့ဉ်ဖးအီၤလၢကီၢ်ဝဲဉ် မ့တမ့ၢ် ကီၢ်စၢ်ဖျါဉ်ပဒိဉ်လၢနစဲးဖီကဟဉ်တၢ်မၤလီၢ်အဂီၢ်န့ဉ် နဒီးန့ဉ်ဘဉ်တၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးသ့န့ဉ်လီၤ။ ဒ်လဲဉ်ဂ့ၢ် နမ့ၢ်ကြးဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးမ့ၢ်ဂ့ၢ်တကြးမ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ဉ် တၢ်ဂ့ၢ်ကဘဉ်တၢ်သမံထံကွံာ်လီၤ တၢ်လီၤဆဲးအီၤဒီးကဆါတၢ်သးလၢပူၤတဂၤဒီးတဂၤအဂ့ၢ်ဖီခိဉ်န့ဉ်လီၤ။ နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်ဘျီတၢ်ဃုာ် အိဉ်လိးန့ဉ် ကဘဉ်အိဉ်ဒီးတၢ်ဃုာ်သ့ဉ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်တချးတၢ်ဟ့ဉ်လီၤတၢ်န့ၢ်ဘျးန့ဉ်လီၤ။ တၢ် အံၤတဘဉ်ထွဲဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးမနုၤတခါလၢနခွဲးယာ်ဒီးန့ဉ်အီၤဘဉ်လီၤ။

**တၢ်သံကွံာ် 19-** ယမ့ၢ်န့ဉ်လၢယတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၢ်တလီၤပူၤဖျးဒီးယအိဉ်ဘဉ်ဆိဒီး မ့တမ့ၢ် အိဉ်ဒီးဂံၢ်ခိဉ်ထံး တၢ်ဆူးတၢ်ဆါကွံာ်ပနီဉ်လၢမ့ၢ်တၢ်လီၤဘဉ်ယိဉ်အါလၢဘဉ်ကံ COVID-19 န့ဉ်ယကမၤဒ်လဲဉ်။ ယဟး ထီဉ်တၢ်မၤဒီးဒီးန့ဉ်ဘဉ်ဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးသ့ဒါ။

**တၢ်စံးဆါ-** နကြးတၢ်ပီဉ်တၢ်ဒီးနကသံဉ်သရဉ်ဒီးနတၢ်မၤကစၢ်ဘဉ်ဃးနတၢ်သူဉ်ကိးသးဂီၤအဂ့ၢ်န့ဉ် လီၤ။ နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်နလၢတၢ်မၤဘဉ်လီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အကြးအဘဉ်လၢနကသံဉ်ကသရဉ်လိဉ် ဘဉ်ဝဲဒီဖျါလၢတၢ်အိဉ်ဖျါဆိဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါကွံာ်ပနီဉ်အဃိ မ့တမ့ၢ် ရဲဉ်ကျဲၤမၤန့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလီၢ်အပူၤ ဖျးမ့ၢ်တသ့ (ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ဖဲးမၤတၢ်လၢဟံဉ်) ဒီး နမ့ၢ်ဆါတၢ်လၢဟးထီဉ်ကွံာ်တၢ်မၤခိဖျါလၢနတၢ်မၤကစၢ်ဂ့ၢ်လီၢ် လၢနကဟးထီဉ်ကွံာ်န့ဉ် နကကကြးဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ဉ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးသ့ဝဲန့ဉ်လီၤ။

**တၢ်သံကွၢ် 20-** ယမ့ၢ်ပျံၤလၢကဘၣ်မၤတၢ် မ့တမ့ၢ် မၤယတၢ်ဖံးတၢ်မၤခိဖျါလၢယပျံၤလၢကဘၣ်ကံးဒီး COVID-19 န့ၣ်ကမၤဒဲလဲၣ်. ယတအိၣ်ဒီးနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဆါယံၢ်ထၢဘၣ် ထဲလၢယတအဲၣ်ဒီးမၤတၢ်ဖဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအခါန့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်ဟးထီၣ်ကွၢ်တၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် ဂ့ၢ်လီၢ်လၢကလဲၤမၤတၢ်န့ၣ် ယကြးဒီးတၢ်န့ၢ်ဘျးခါ.

**တၢ်ဖံးဆါ-** နမ့ၢ်တလဲၤမၤတၢ် မ့တမ့ၢ် တလဲၤထီၣ်မၤက့ၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤန့ၣ် တၢ်ကဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ်လၢဟးထီၣ် ကွၢ်တၢ်မၤလၢတၢ်သးအိၣ် တၢ်ဟံၣ်တ့ၢ်ကွၢ်တၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် ဂ့ၢ်လီၢ်လၢကလဲၤမၤက့ၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ဝံ သးစူၤဆဲးကျၢနတၢ်မၤကစၢ်ဘၣ်သးဒီးလီၢ်ယံၤခိတုၤတၢ်ဆဲးကျၢကျိၤကျဲၤ ဆိးက့ၣ်ဒွဲး PTO FMLA တၢ်နီၢ်ခိကွၢ် ဂီၤတလၢပွဲၤဒီးတၢ်ဃုထၢအဂ့ၢ်ဂၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်တဒီးန့ၢ်တၢ်ပတုၣ် တၢ်မၤဒီးန့ၢ်ဘျးလဲၣ်န့ၣ် နကဘၣ်လဲၤမၤတၢ်ဒီးနမ့ၢ်ဟးထီၣ်တခီ နတဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးဘၣ်လီၤ.

န့ၣ်မ့ၢ်တကြးဒီးန့ၢ်ကီၢ်စဲၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးန့ၣ် နပတံထီၣ် PUA သ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တ နီၤလၢနဂ့ၢ်လီၢ်လၢကမၤတၢ်လၢအဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးအခွဲးယံၤလၢ PUA ပၣ် ဃုာ်ဒီး ဘၣ်ဆၣ်တဟံၣ်ပနီၣ်လၢ-

1. နဘၣ်ကံး COVID-19 မ့တမ့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဆါကွၢ်ပနီၣ်တဖၣ်.
2. နဟံၣ်ဖိဃီဖိတဂၤဘၣ်ကံး COVID-19.
3. နကွၢ်ထွဲနဟံၣ်ဖိဃီဖိတဂၤလၢဘၣ်ကံး COVID-19.
4. နၤ မ့တမ့ၢ် နဟံၣ်ဖိဃီဖိတဂၤအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အါလၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အပူၤဒီး ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးခိဖျါနဆူၣ်ချ့မၤစၢၤကရၢလၢဟံၣ်အိၣ်လီၤဆီနီၢ်ကစၢ်ခိဖျါလၢ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်သးဒီး COVID-19 အသိန့ၣ်လီၤ.
5. နလီၤတူၢ်လီၤကံၤလၢတၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသ့ၣ်အကါဒိၣ်ဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19.
6. နလဲၤထီၣ်တၢ်န့ၢ်ဖဲန့ၢ်မၤအလီၢ်တသ့ခိဖျါလၢတၢ်ဘၣ်အိၣ်လီၤဆီဘၣ်ထွဲဒီး COVID-19.
7. နဘၣ်ကံး COVID-19.ဒီးဘျါက့ၤလဲၤ ဘၣ်ဆၣ်ခိဖျါလၢတၢ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးမၤအသး



အယိနမာဘၣ်က့ၤမူဒါတၢ်ဖံးတၢ်မၤတသ့ဘၣ်လီၤ

ကွၢ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤလၢကဘၣ်ပတံထီၣ် PUA ဒ်လဲၣ် ဖဲ

<https://www.iowaworkforcedevelopment.gov/pua-information> တက့ၢ်

**တၢ်သံကွၢ် 21-** ယမ့ၢ်န့ၢ်လၢယကမၤန့ၢ်ဘၣ်စ့ၤတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးအါန့ၢ်လၢယကလဲၤဖဲလဲၤမၤတၢ်န့ၢ် ယဆၢတံၢ်လၢကဲထီၣ်ပှၤတန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤသ့ၤ

**တၢ်စံးဆၢ-** တသ့ဘၣ် နကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်ထူးထီၣ်ကွၢ်လၢတၢ်မၤ ထူးထီၣ်ကွၢ်တၢ်မၤတစိၢ်တလီၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤအန့ၢ်ရံၣ်စ့ၤလီၤခီဖျိန့ၢ်တၢ်မၤကစၢ်ဒ်သိးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ နမ့ၢ်ဟးထီၣ်ကွၢ်တၢ်မၤ ဂ့ၢ်လီၤလၢကမၤတၢ် မ့တမ့ၢ် သမၤကွၢ်လၢကလဲၤမၤက့ၤတၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ပတုၣ်တၢ်မၤဒီးန့ၢ်ဘျးလဲၣ်န့ၢ်- နခွဲးယၢ်တကြးလၢတၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်ဘၣ်လီၤ တၢ်ဟးထီၣ်ကွၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလ့ၤတူၢ်လ့ၤတီၤဒ်သိးကမၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်န့ၢ် မ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်ဝဲဒီးကဲထီၣ်တၢ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးယုၢ်ဒီးတၢ်ဘၣ်သဲးတၢ်ကမၤပၢ်ဒီးကမ့ၢ်သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့န့ၢ်လီၤ

**တၢ်သံကွၢ် 22-** ယမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးဘျးလဲၣ် ဒီးဆူညါတၢ်မ့ၢ်ဆၢတံၢ်လၢယတကြးဒီးန့ၢ်တၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်ဘၣ်န့ၢ် ယဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်လၢယဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤ

**တၢ်စံးဆၢ-** သ့ တၢ်မ့ၢ်စံၣ်ညီၣ်တံၢ်လီၤလၢနခွဲးယၢ်တကြးတုၤထီၣ်ဘၣ်န့ၢ် နကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်န့ၢ်လီၤ

**တၢ်သံကွၢ် 23-** တၢ်မ့ၢ်ဆၢတံၢ်လၢယမၤဘၣ်တၢ်လံၣ်အိၣ်လီၤအိၣ်တၢ်ခီဖျိတၢ်တဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အမ့ၢ်အတီတဖၣ်လၢဘၣ်ထွဲဒီးယတၢ်ဃုအိၣ်လိးန့ၢ် တၢ်ကမၤအသးဒ်လဲၣ်

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ညါလၢနမၤတၢ်တတီၤလီၤဒ်သိးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးန့ၢ် နကဘၣ်တၢ်ဆုၤဆူတၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်မၤကမၤပၢ်သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၢ်လီၤ မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢနဟ့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်န့ၢ်ယုၢ်ဒီးတၢ်ဃုအိၣ်လိးအါထီၣ် 15% လၢကီၢ်စၢဖျိတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်

ကမာ်ခိဖျိလာတၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်န့ၢ်ဘျးလၢတၢ်တတီၢ်တလိၤအပူၤန့ၢ်နပတံထီၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးဒီးတဘျီတသ့ဘၣ်.

**တၢ်သံကွၢ် 24-** ခါခဲအံၤယမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးဒီးယုဖံးယုမၤတန့ၢ်မ့ၢ်လၢခိပနီၣ်တဖၣ်ကဒိငါပုၤမၤတၢ်ဖိခိဖျိလာ COVID-19 အယိန့ၢ် ယကြးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်အါထီၣ်တၢ်မၤစၢၤအဆၢကတီၢ်ဒါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** CARES သဲစးတၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝီပၣ်ဃုာ်ဒီး Pandemic Emergency Unemployment Compensation (“PEUC”) (ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဟ့ၣ်စ့အီၣ်လိးတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤခိဖျိတၢ်ဆါသတြိာ်) ဟ့ၣ်အါထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢပုၤယုစ့အီၣ်လိးတဖၣ်လၢစူးကါလၢဘၣ်အကီၢ်စဲၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးဒီးအတၢ်ဃုအီၣ်လိးအနံၤသီလၢကွၢ်အဂီၢ်လီၤ. ဝံသးစူၤကွၢ်အါထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိဖဲ <https://www.iowaworkforcedevelopment.gov/peuc-information> တက့ၢ်.

**တၢ်သံကွၢ် 25-** ယဘၣ်ကံ COVID-19 ဒီးထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဒီး/မ့တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်ဟံးဒုးအီၣ်လီၤဆီလီၤ. ယတၢ်မၤကစၢ်ဟီဟးထီၣ်ကွၢ်ယခိဖျိလာတလဲၤမၤတၢ် မ့တမ့ၢ် တကိးအီၤလီၤတဲစိအယိလီၤ. မ့ၢ်ယကြးဒီးတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်လၢတၢ်အိၣ်သးမၤသးအံၤအယိဒါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်အိၣ်သးအံၤကဘၣ်တၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲအီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်လီၤဆီဒီးကဘၣ်တၢ်မၤဘၣ်လိာ်ဖိးမံအီၤဒ်လၢ Iowa Unemployment Law (အဲၣ်အိၣ်ဝံၢ်တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ) အသိးလီၤ. န့ၣ်ယာ်မ့ၢ်တကြးတုၤထီၣ်ဘးလၢကီၢ်စဲၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဖီလၢန့ၣ် ဖျါလၢန့ၣ်ကကြးဒီးတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်လၢ PUA န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 26-** ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ယကဘၣ်ကံဒီး OVID-19 သ့ဒီးယတၢ်မၤကစၢ်သ့ၣ်ညါဝဲဒီးတဲဘၣ်ယၤလၢတဘၣ်ဟဲမၤတၢ်လၢ 2 န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယကကြးဒီးတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်စးထီၣ်လၢယတၢ်မၤကစၢ်တပျဲယလဲၤမၤတၢ်ဘၣ်န့ၣ်ဒါ. **တၢ်စံးဆၢ-** နကြးတၢ်ပီၣ်သကိးတၢ်ဒီးနတၢ်မၤကစၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဃုခွဲးမနုၤသ့လဲၣ်ဖဲဆၢကတီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်နပျဲန့ၣ်လဲၤမၤတၢ်အါန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်ပတုာ်တၢ်မၤဒီးန့ၢ်ဘျးလဲၤအခွဲးမ့ၢ်တအိၣ်န့ၣ်ကအိၣ်လၢတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးအဂီၢ်သ့လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 27-** ယပှၤသဘျုး ဟံၣ်ပံၣ်ဖိဖိ မ့တမ့ၢ် ဖိလံၤအကိၣ်ပံးကွံာ်သးဒီးယဘၣ်အိၣ်လၢဟံၣ်ဒီးကွၢ်ထွဲ အဝဲသ့ၣ်န့ၣ် ယကြၢးဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤအခွဲးယၢ်ဒါ။

**တၢ်စံးဆၢ-** ဝံသးစူၤဆဲးကျါနတၢ်မၤကစၢ်ဘၣ်ပးလီၤယံၤခီတုၤတၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါကျိၤကျဲတက့ၢ် ခွဲးယၢ် အိၣ်အါလၢနကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပတုၣ်တၢ်မၤဒီးန့ၢ်ဘူးလဲလၢခံၣ်ဂီၢ်လၢ Families First Coronavirus Response Act (FFCRA) (တၢ်ခၢၣ်ဆၢခိၣ်ရီၣ်န့ၣ်ဘဲရၢးတၢ်ဆါဆိလၢဟံၣ်ပံၣ်ဖိဖိဂီၢ်သဲးစးတၢ်ဘျုး) ဖိ လၢန့ၣ်လီၤ။ နကဘၣ်ဆဲးကျါနတၢ်မၤကစၢ်လၢကဟ့ၣ်ဘၣ်လံာ်တီၢ်မိအကါဒိၣ်ဘၣ်ပးဒီးနတၢ် အိၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ လီၤယံၤခီတုၤတၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါ မ့တမ့ၢ် တၢ်ပတုၣ်တၢ်မၤဒီးန့ၢ်ဘူးလဲ အခွဲးမ့ၢ်တ အိၣ် နတီၣ်ထီၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျုးသ့န့ၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်တကြၢးလၢကဒီးန့ၢ်ကီၢ်စဲၣ် တၢ်န့ၢ်ဘျုးတဖၣ်န့ၣ် နခွဲးယၢ်အိၣ်ဒီးလၢကဒီးန့ၢ်တၢ်ဘျုးလၢ PUA ဖိလၢန့ၣ်လီၤ။

**တၢ်သံကွၢ် 28-** ယတကြၢးထီၣ်ဘးလၢကီၢ်စဲၣ်တၢ်တန့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျုးခီဖျိလၢတၢ်အိၣ်လီၤဆိကွံာ်ဒီးတၢ် ဖိးတၢ်မၤ မ့တမ့ၢ် ခီဖျိလၢယလဲၤမၤတၢ်တသ့ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤတအိၣ်ခီဖျိလၢ COVID-19 တၢ်ဆါအဂ့ၢ်အယံ န့ၣ် ယကကြၢးဒီးတၢ်န့ၢ်ဘျုးလၢ CARES သဲးစးတၢ်ဘျုးဖိလၢဒါ။

**တၢ်စံးဆၢ-** ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကသ့လီၤ။ နခွဲးမ့ၢ်တကြၢးထီၣ်ဘးလၢကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ကီၢ်စဲၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျုးအဂီၢ် ဘၣ်န့ၣ် နကဘၣ်ပတံထီၣ် PUA န့ၣ်လီၤ။ ဝံသးစူၤကွၢ်အါထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဖဲ [https:// www.iowaworkforcedevelopment.gov/pua-information](https://www.iowaworkforcedevelopment.gov/pua-information) တက့ၢ်။ နကလဲၤဘၣ်ဆူကျဲပတီၢ် 3 ဒီးမၤပဲၤလီၤ ဘၣ်တၢ်သံကွၢ်ရဲၣ်တဖၣ်ဖဲနယုထၢလၢက "တီၣ်ထီၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲၣ်န့ၢ်အတၢ်အုၣ်သး" န့ၣ်လီၤ။

**တၢ်သံကွၢ် 29-** ယခွဲးမ့ၢ်တကြၢးထီၣ်ဘးန့ၣ်ယကဒီးန့ၢ်ဘၣ်စ့ \$600 အဂၤတဘျီအခါဖဲလဲၣ်။

**တၢ်စံးဆၢ-** တၢ်ဟ့ၣ်စ့ \$600 အဂ့ၢ်စးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤသးလၢပှၤယု အိၣ်လိးတၢ်တဖၣ်လၢအခွဲးကြၢးဒိၣ်က တၢ်အဂီၢ်လၢအါတက့ၢ်ပၣ်ယုဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျုးတဖၣ် တပၣ်ယုဒီးတၢ်ဟ့ၣ်အါထီၣ်တၢ် ထီၣ်တၢ်မၤလိအဆၢကတီၢ်တၢ်န့ၢ်ဘျုးတဖၣ်ဒီးမ့ၢ်ဝဲၤတၢ်ပံးကွံာ်သးတၢ်န့ၢ်ဘျုးတဖၣ်ဘၣ်လီၤ။ နမ့ၢ်ယုထၢ လၢကပၤယၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိသ့လၢနတၢ်န့ၢ်ဘျုးန့ၣ် နတၢ်ဘူးလဲကဘၣ်တၢ်ထုးစူၤလီၤအီၤလီၤ။ နမ့ၢ်နလၢနတၢ်ယု အိၣ်လိးစ့ကြၢးဒီးတၢ်ဒီးန့ၢ်အါထီၣ် \$600 ဒီးနတဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤန့ၣ် ဝံသးစူၤဆဲးကျါတၢ်မၤစၢၤပှၤစူးကါတၢ်

သနာပြု ဖဲ [uiclaimshelp@iwd.iowa.gov](mailto:uiclaimshelp@iwd.iowa.gov) တက်

**တင်သံကွ် 30-** ယခွဲမု်ကြားထီပင်ဘးဒီးဒီးန့ၣ်ဘၣ်စု \$600 န့ၣ် ယကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တန့ၣ်ဖဲန့ၣ်မၤတၢ်န့ၣ်ဘျးအလၢပုၤဒီးဒီး **တၢ်စံးဆၢ-** မု် စုတၢ်န့ၣ်ဘျး \$600 မု်တၢ်လၢတလၢထီပင်ကွံာ်တၢ်တန့ၣ်ဖဲန့ၣ်မၤတၢ်န့ၣ်ဘျး ဒီးတဘၣ်တၢ်ထုးစုၤကွံာ်လၢန့ၣ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျးအကျဲလၢနကဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ

**တင်သံကွ် 31-** ယမု်ဒီးန့ၣ်စုတန့ၣ် \$600 မုတမု် ကီၢ်စၢဖျိပင်တၢ်မၤစၢၤဟ့ၣ်ဆူပင်ထီပင်သးစုမၤစၢၤအဂုၤဂၤဒီးတုၤအပူၤကွံာ်တၢ်ဆၢတၢ်လၢယတကြားဒီးန့ၣ်အီၤန့ၣ် ယကဘၣ်စုပင်က့ၤစုန့ၣ်ဒီး

**တၢ်စံးဆၢ-** မု် တၢ်တန့ၣ်ဖဲန့ၣ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၢ်အတၢ်န့ၣ်ဘျးတမံၤလၢလၢနဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဒီးတုၤအပူၤကွံာ်တၢ်ဆၢတၢ်လၢနကကြားဒီးန့ၣ်အီၤဘၣ်န့ၣ် နကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ

**တင်သံကွ် 32-** ယမု်တကြားထီပင်ဘးဒီးတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကီၢ်စဲပင် မုတမု် ကီၢ်စၢဖျိပင်တၢ်တန့ၣ်ဖဲန့ၣ်မၤအတၢ်န့ၣ်ဘျးတဖၣ်န့ၣ် ယကဒီးန့ၣ်ဘၣ်စုလၢကီၢ်စၢဖျိပင်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဆူပင်ထီပင်သးတန့ၣ် \$600 ဒီးဒီး

**တၢ်စံးဆၢ-** တမု်ဘၣ် နကဘၣ်ကြားထီပင်ဘးဒီးကီၢ်စဲပင် မုတမု် ကီၢ်စၢဖျိပင်တၢ်တန့ၣ်ဖဲန့ၣ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၢ်အတၢ်န့ၣ်ဘျး လၢကကြားဒီးန့ၣ်ဘၣ်စုတၢ်မၤစၢၤအဂၤတန့ၣ် \$600 န့ၣ်လီၤ

**တင်သံကွ် 33-** အလီၢ်မု်အိၣ် RESEA ဒီး/မုတမု် Promise Jobs တၢ်သ့ၣ်ဆၢကတီၢ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢလီၤတဲစိသ့ဒီး

**တၢ်စံးဆၢ-** ပဖံၤမၤတၢ်ဒိအိၣ်လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲလၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲတဖၣ်ဒီးတၢ်စူးကါစဲဖိကဟ့ၣ်ကျိကျဲလၢကဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤဒီးတၢ်ကစီၣ်အသိမု်အိၣ်ထီပင်န့ၣ်ပကဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်လၢအဆိအချ့န့ၣ်လီၤ

**တင်သံကွ် 34-** ဒီလ့ၣ်ကိတဖၣ်မု်ဘၣ်ကးတၢ်ကွံာ်သး မုတမု် အိးထီပင်သးထဲလၢဟ့ၣ်ယဲၤတၢ်မၤလီၤန့ၣ် ကမၤဘၣ်ဒိလီၢ်ကဝၢ်ၤ၀၀၁ၤဒီးယုာ်ဒီးပုၤမၤသကိးတၢ်ဒိလဲၣ်

**တၢ်စံးဆၢ-** Title I ပုၤဒိပင်တုာ်ခိၣ်ပုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိအိၣ်ကလီၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤ ဒီးပုၤသးစၢ်တၢ်တီၢ်ကျဲတဖၣ် ယုာ်

ဒီး Trade Adjustment Assistance (“TAA”) (တၢ်တိၣ်စၢၤမၤတၢ်ဆိတလဲၣ်ဘျီဘၣ်လိာ်ပန်မုၢ်ဝဲၤကူၣ်လဲၣ်မၤကၤ) တၢ်တိာ်ကျဲၤ ဆဲးဟ့ၣ်တၢ်မၤတဖၣ်လၢပုၤ Iowa ကီၢ်စဲၣ်တဖၣ်ဖဲတၢ်အိၣ်သးလၢဆိကမိၣ်ထံၣ်စိအီၤတသ့အံၤကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်ကြၢၤတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်နီၢ်နီၢ်အသိးဒီးမ့ၢ်သ့မၤအီၤလၢလီၤတံစိန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 35-** တၢ်ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်ပံးကွၢ်ခိလ့ၣ်ကွၢ်တဖၣ်ဒီးဆိတလဲၣ်မၤလိမၤဒီးခဲလၢတဖၣ်ဆူပှ်ယဲၤတၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၣ်လီၤ. Title I ပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲတၢ်န့ၣ်လီၤ န့ၣ်ဒီးတဟဲဘၣ်ဆူထဲထၢၣ်တဖၣ်န့ၣ် တၢ်ကမၤအ သးဒ်လဲၣ်.

**တၢ်စံးဆၢ-** Title I ပုၤဒိၣ်တုၢ်ခိၣ်ပုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိအိၣ်ကလီၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ဒီးပုၤသးစၢ် တၢ်တိာ်ကျဲၤတဖၣ် ယုၣ်ဒီး TAA တၢ်တိာ်ကျဲၤ ဆဲးဟ့ၣ်တၢ်မၤတဖၣ် လၢပုၤ Iowa ကီၢ်စဲၣ်တဖၣ်ဖဲတၢ်အိၣ်သးလၢဆိကမိၣ်ထံၣ်စိအီၤတသ့ အံၤကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်ကြၢၤတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်နီၢ်နီၢ်အသိးဒီးမ့ၢ်သ့မၤအီၤလၢလီၤတံစိန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 36-** ယမ့ၢ်ကွၢ်သရၣ်တဂၤလၢအိၣ်ဘျီတၢ်ဖဲးတၢ်မၤထီၣ်သီကွၢ်ပျီၣ်ခါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယကြၢၤဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ၢ်မၤတၢ်န့ၢ်ဘျးၤ. **တၢ်စံးဆၢ-** တသ့ဘၣ်. တမ့ၢ်ဖဲတၢ်အိၣ်ဘျီအကတီၢ်ခါ ဖဲနမ့ၢ်ဆဲးလီၤဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ ဒီးခိဖျိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကြၢၤအဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တီၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်အဂီၢ်ခိဖျိလၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်အိၣ်ဖဲတၢ်ဖိထီၣ်အတၢ်အိၣ်ဘျီကတၢ်န့ၣ် နကကြၢၤဘၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်ထဲလၢနမ့ၢ်တမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လါလဲလၢနတၢ်ကမၤစၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ် နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ကိးကွၢ်န့ၣ် နကဘၣ်လဲၤမၤက့ၤတၢ် သ့န့ၣ်လီၤ. နလဲၤမၤဖဲးလဲၤမၤက့ၤတၢ်ဒ်လၢတၢ်ကိးကွၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တသ့ဘၣ်န့ၣ် တၢ်ကသံကွၢ်ဘၣ်နတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သံကွၢ် 37-** ယမ့ၢ်ကွၢ်သၣ်တဂၤလၢအိၣ်ပတုၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤခိဖျိလၢ COVID-19 အယိ တမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဘျီလၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ် အီၤဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ယကြၢၤထီၣ်ဘးဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖဲးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၢ်ဘျးဖဲတၢ်ပံးကွၢ်ကတီၢ်ခါ.

**တၢ်စံးဆၢ-** ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကသ့ၣ်လီၤ။ ကိုမ့ၢ်ဆဲးဟ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လဲၤန့ၣ်နကဘၣ်တီၣ်ထီၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ် ကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲၣ်တၢ်န့ၣ်ဂီၢ်စ့ၣ်ဖဲဆၢကတီၢ်အံၤဒီးကဖျါလၢကျိၣ်စ့တၢ်ဟဲၣ်တၢ်အါတလၢလၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ် ဘျူးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤဟ့ၣ်န့ၣ်လဲၤမ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဘၣ်န့ၣ် သ့ၣ်လီၤ။ ဘၣ်သ့ၣ် သ့ၣ်နကကြၢးဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျူးအဂီၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ကိးထီၣ်က့ၤန့ၣ်ဆူတၢ်မၤလီၢ်န့ၣ် န ကဘၣ်လဲၤမၤက့ၤတၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဒီးနတၢ်ခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်ကဘၣ်တၢ်သံကွၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ။

**တၢ်သံကွၢ် 38-** ယမ့ၢ်ကိုသရၣ်ပှၤမၤစၢၤတၢ်/ပှၤသိၣ်လိၤစၢၤတၢ်ဒီးယကိုပံးကွၢ်သးလီၤ။ ယတဒီးန့ၣ်ဘၣ်လါလဲ လၢတၢ်ပံးကွၢ်ကိုအဆၢကတီၢ်အံၤလီၤ။ မ့ၢ်ယကြၢးဒီးတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤအတၢ်န့ၣ်ဘျူးဒါ။

**တၢ်စံးဆၢ-** နမ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်လၢကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ပံးကိုကတီၢ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ယီၤထီၣ်သီကိုပျၢ်အနံ့န့ၣ် န တကြၢးဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျူးလၢန့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ်လီၤ။ တမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်လၢကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ပံးကိုကတီၢ် ဘၣ်န့ၣ် နကကြၢးဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျူးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ နတၢ်မၤကစၢ်မ့ၢ်ကိးက့ၤန့ၣ်န့ၣ် နကဘၣ်လဲၤမၤ က့ၤတၢ် သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ။ နလဲၤမၤဖံးလဲၤမၤက့ၤတၢ်ဒ်လၢတၢ်ကိးက့ၤန့ၣ်မ့ၢ်တသ့ဘၣ်န့ၣ် တၢ်ကသံကွၢ်ဘၣ်နတၢ်ဒီး န့ၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျူးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။

**တၢ်ဂ့ၢ်အသိ-** လၢဆၢကတီၢ်ခါအံၤ IWD တယုအိၣ်လိးတၢ်မၤကစၢ်တဖၣ်လၢအပူၤတၢ်ဖိတဖၣ်ယုအိၣ်လိးကျိၣ်စ့ခီ ဖျါလၢတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤဘၣ်ဃးဒီး Covid 19 အဃိဘၣ်လီၤ. ပဒုးအိၣ်ထီၣ်ကျိၣ်ကျဲသန့တခါလၢ Unemployment Insurance Trust Fund (တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤတၢ်အုၣ်ကီၤစ့မိၢ်ပုၤအ တၢ်ဘၣ်လိာ်ဖိးမံလၢဘၣ်အလီၢ် လၢကမ့ၢ်တၢ်ကိဒိၣ် လၢကစးထီၣ်ယုဘၣ်တၢ်မၤကစၢ်တဖၣ်တၢ်လၢဘၣ်လၢစ့ၤစ့ၤလၢတၢ်ယုအိၣ်လိးတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအဂီၢ်တဆီ ဘၣ်တဆီန့ၣ်လီၤ. ပဒုးအိၣ်ထီၣ်ကျိၣ်ကျဲသန့လၢစ့ \$950 ကကွဲၢ်ဒီးစ့မိၢ်ပုၤ မၤဘၣ်ဖိးဒုတၢ်လၢခါခဲအံၤအိၣ် \$1.10 ကထိကကွဲၢ် မ့တမ့ၢ် \$180 ကကွဲၢ်လၢကျိၣ်ကျဲသန့စ့ခဲလၢစ့ \$950 ကကွဲၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢတၢ်အံၤတၢ်မၤအံၤဒ်သိးကမၤစၢၤ ဘၣ်ပတၢ်လုၢ်ဘၢပုၣ်ဃုာ်တၢ်လၢကမၤစ့ၤလီၤဘၣ်တၢ်အါထီၣ်ဂီၢ်ထီၣ်တမံၤလၢလၢအဝဲသ့ၣ် ကကွဲၢ်ဆၢၣ်မံၢ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤခိသ့အဘူးလဲလၢအမ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထိးကတၢ်လၢစ့မိၢ်ပုၤတၢ်မၤဘၣ်လိာ်ဖိးဒု တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. CARES သဲးတၢ်ဘျုး ယုအိၣ်လိးန့ၢ်ဝဲပုၤမၤနီၢ်ကစၢ်တၢ်မၤဒီးနွံၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျုး \$600 န့ၣ်တဟဲလၢ စ့မိၢ်ပုၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကွဲၢ်အါထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အဂုၤလၢတဖၣ်သ့ဝဲ [iowaworkforcedevelopment.gov](http://iowaworkforcedevelopment.gov) န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤသမံ ထံကွဲၢ်ဘၣ်ပုၣ်ဃုာ်ယဲၤသန့ကဘျးပၤလၢတန့ၢ်ဂီၢ်စုာ်စုာ် မ့ၢ်လၢပမၤသီထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကျိၣ်ခဲလၢထီၣ်ဘိးပမ့ၢ်ဒီးန့ၢ် ဘၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွဲၢ်ဒီးတၢ်စံးဆၢလၢထးတဖၣ် ဟ်လီၤသးဒ်သိးကစံးဆၢစၢၤဘၣ်ဂံၢ်ခိၣ်ထိးတၢ်သံကွဲၢ်တဖၣ်လၢပဒီးန့ၢ်ဘၣ် အီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်န့ၣ်ကျိၣ်အံၤအပူၤတမ့ၢ်သဲးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဘၣ်- မ့တမ့ၢ် တမ့ၢ်လၢကစူးကါသး လၢသဲးတၢ်ဂ့ၢ်အဂီၢ်ဘၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွဲၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဝံသးစူၤကွဲၢ်ဘၣ်ဝဲ Employment Security Law (တၢ်တန့ၢ်ဖံးန့ၢ်မၤအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီ) ကွဲၢ်ဘၣ်ဝဲ Iowa Code § 96 တက့ၢ်. တၢ်န့ၣ်ကျိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ဆူညါအဂီၢ်အိၣ်စ့ၢ်ကီးလၢ Federal Department of Labor (ကီၢ်စၢၤဖိၣ်ပုၤ မၤတၢ်ဖိဝဲကျိၣ်) လၢတၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဝဲ [www.dol.gov/coronavirus](http://www.dol.gov/coronavirus) န့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်တၢ်မၤသီတီၢ်အိၤဖဲ 30, 2020